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Številka:  0130-37/2015/20 
Datum:  15. 7. 2015  
 
 

Z  A  P  I  S  N  I  K 
 

5/2015 seje Zdravstvenega sveta , ki je potekala v sredo, 1. julija 2015 , v veliki sejni sobi v 
pritličju Ministrstva za zdravje RS, Štefanova 5, Ljubljana, s pričetkom ob 15. uri. 
 
 
PRISOTNI ČLANI ZS:   

• prof. dr. Franc Strle, predsednik, 
• doc. dr. Tonka Poplas Susič, 
• prof. dr. Adolf Lukanović, 
• prof. dr. David B. Vodušek, 
• prof. dr. Tadej Avčin, 
• prof. dr. Janez Žgajnar, 
• prof. dr. Radovan Hojs, 
• doc. dr. Maja Rus Makovec, 
• doc. dr.  Maja Sočan, 
• asist. dr. Andreja Čufar, 
• prof. dr. Mitja Košnik, 
• prof. dr. Alojz Ihan, 
• prof. dr. Metoda Dodič Fikfak, 
• doc. dr. Tit Albreht, 
• mag. Suzana Jarc, 
• Nada Irgolič. 

 
OSTALI PRISOTNI:  

• Milojka Kolar Celarc, ministrica za zdravje, 
• Nina Pirnat, državna sekretarka,  
• mag. Irena Kirar Fazarinc, v. d. generalne direktorice Direktorata za zdravstveno 

varstvo, 
• Mojca Gobec, generalna direktorica Direktorata za javno zdravje, 
• Anja Bračko, Sektor za razvoj zdravstvenega varstva. 

 
OPRAVIČENO ODSOTNI:  

• asist. Franc Vindišar, 
• mag. Peter Požun, 
• dr. Aleksandra Stjepanovič Vračar, 
• Tomaž Glažar, generalni direktor Direktorata za zdravstveno ekonomiko, 
• Samo Fakin, generalni direktor Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije. 

 
Na seji so bili prisotni tudi predstavniki medijev. 
 
 
Sejo Zdravstvenega sveta (v nadaljevanju: ZS) je vodil predsednik Zdravstvenega sveta, prof. 
dr. Franc Strle, po naslednjem DNEVNEM REDU: 
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1. Potrditev predlaganega dnevnega reda. 
2. Potrditev zapisnika 4/2015 seje ZS in pregled realizacije sklepov. 
3. Predlog Resolucije o nacionalnem planu zdravstvenega varstva 2015 - 2025 "Skupaj za 

družbo zdravja"  
4. Poročilo o delu Komisije za ocenjevanje vlog. 
5. Razno. 

 
Po preštetju navzočih članov ZS je predsednik ZS ugotovil, da je prisotnih 16 članov od 19, torej 
je ZS sklepčen. Lista prisotnosti je sestavni del originalnega zapisnika. 
 
 

Ad 1 – Potrditev predlaganega dnevnega reda 
 
Predsednik ZS je člane pozval k potrditvi predlaganega dnevnega reda seje. Člani ZS niso imeli 
pripomb na dnevni red. 
 
 
Sprejet je bil SKLEP:  
 
Člani Zdravstvenega sveta so potrdili predlagani dnevni red seje. 
 
 

Ad 2 – Potrditev zapisnika 4/2015 seje ZS in pregle d realizacije sklepov 
 
Predsednik ZS je člane pozval k potrditvi zapisnika 4/2015 seje ZS z dne 3. 6. 2015 in k 
pregledu realizacije sklepov seje.  
 
Prof. dr. Žgajnar in nato še nekateri drugi člani ZS so poslali pripombo na zapisnik 4/2015 seje 
ZS in sicer so predlagali popravek 3. točke pod točko "Razno": "Pobuda za spremembo 
delovnega časa radiologov". Prof. dr. Žgajnar je pojasnil, da naj bi se pobuda nanašala na 
pogoje vseh »sevalcev« in ne samo radiologov: nuklearna medicina, radioterapevti, radiološki 
inženirji itd.". Prof. dr. Dodič FikFak je še pojasnila, da ni strokovnih razlogov za ugodnejše 
pogoje dela, zato ti delavci ne rabijo posebnega varstva. Ministrica pa je pojasnila, da je 
Ministrstvo za zdravje Ministrstvu za javno upravo že poslalo predlog za ureditev te 
problematike. 
 
Realizirani so vsi sklepi 4/2015 seje ZS, razen sklepa, sprejetega pod tretjo točko točke ad4 
"Pobuda za spremembo delovnega časa radiologov", na katerega so bile prejete pripombe 
članov ZS.  
 
 
Sprejeta sta bila SKLEPA:  
 
V zapisniku 4/2015 seje ZS z dne 3. 6. 2015 se tretja točka točke ad4 popravi tako, da se glasi: 
 
"Pobuda za spremembo delovnega časa delavcev, ki so razporejeni na delovna mesta, 
kjer delo poteka v kontroliranem območju ionizirajočega sevanja 
 
Asist. Vindišar je podal predlog, da ZS podpre pobudo za spremembo delovnega časa 
delavcev, ki so razporejeni na delovna mesta, kjer delo poteka v kontroliranem območju 
ionizirajočega sevanja – za izenačenje z drugimi poklici. S tem bi prišlo do povečanja storilnosti 
na radioloških napravah in do enormnega skrajšanja čakalnih dob. To so podprli tudi drugi člani 
ZS. Ga. Pirnat je pojasnila, da se Ministrstvo že ukvarja s to problematiko uravnoteženja 
delovnega časa teh delavcev z ostalimi poklici. 
 
Sprejet je bil SKLEP: 
 
ZS je sprejel sklep, da predlaga ministrici, da pospeši aktivnosti pri ugotavljanju upravičenosti 
ugodnosti, ki jih imajo delavci, ki so razporejeni na delovna mesta, kjer delo poteka v 
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kontroliranem območju ionizirajočega sevanja, saj ni strokovnih razlogov za drugačno 
obravnavo, in ustrezno ukrepa.".  
 
Člani ZS so potrdili popravljeni zapisnik 4/2015 seje ZS z dne 3. 6. 2015 in se seznanili z 
realizacijo sklepov 4/2015 seje.  
 
 

Ad 3 – Predlog Resolucije o nacionalnem planu zdrav stvenega varstva 2015 - 2025 
"Skupaj za družbo zdravja" 

 
Ministrica je Predlog Resolucije o nacionalnem planu zdravstvenega varstva 2015 - 2025 
"Skupaj za družbo zdravja" (v nadaljevanju: Predlog Resolucije) na kratko predstavila. Člane ZS 
je obvestila, da je Predlog Resolucije v javni razpravi, ki se bo zaključila 16. avgusta 2015. Nato 
je člane ZS pozvala k diskusiji. 
 
Predsednik ZS je nato člane ZS pozval k razpravi.  
 
Člani ZS so podali naslednje pripombe oziroma predloge: 

- nameni v Predlogu Resolucije so preveč splošni; iz njega ni niti najmanj razvidno, v 
katero smer bo šlo npr. urejanje koncesij, preventivne dejavnosti ipd. zato strokovna 
združenja o tem dokumentu težko razpravljajo. Predlog, da bi se v dokumentu po 
posameznih točkah določilo vsaj to, kateri deležniki se morajo pri tem izjasniti 
(strokovna združenja, zbornice, ZZZS, lokalne skupnosti ipd.). Poleg tega bi morali vsaj 
pri nekaterih stvareh, ki so bolj jasne, napisati več vsebine (konkretni nameni) (prof. dr. 
Ihan);  

- manjka analiza kompetenc in moči ter zmožnosti ukrepanja Ministrstva za zdravje in 
ZZZS (prof. dr. Ihan); 

- ne vidi se sistema, ki ga je uporabilo Ministrstvo, na podlagi katerega se bo sprejemala 
zakonodaja – šele na podlagi tega sistema se bo lahko postavljalo konkretne pripombe 
(prof. dr. Dodič Fikfak); 

- manjka analiza, v čem smo v primerjavi z drugimi državami slabši na področju 
zdravstvenega varstva otrok oziroma manjka kar celoten sklop o zdravstvenem varstvu 
otrok (prof. dr. Avčin); 

- predlog, da se v dokument zapiše, da bo Slovenija glede na svojo velikost težko 
samostojno zagotavljala kontinuirano vrhunsko medicinsko obravnavo na vseh 
subspecialističnih področjih (prof. dr. Avčin); 

- predlog, da se v dokument umesti tudi usmeritve glede cepljenja (ali bo obvezno, 
prostovoljno) (prof. dr. Avčin); 

- imamo "Resolucijo o planu", manjka pa strategija, kako bomo iz zapisanega prišli na 
novo stanje – strateške odločitve, kako bomo v teh desetih letih dosegli to, kar je 
napisano v načelih (doc. dr. Albreht); 

- predlog, da bi dali več poudarka na določene probleme, z namenom lažjega ukrepanja 
kasneje. Npr. pri dolgoročnih izzivih zdravja in zdravstvenega varstva bi bilo smiselno 
zapisati tudi problem narkomanije, ki je v velikem porastu in pri naraščanju kroničnih 
bolezni problem polifarmacije ter strmega povečevanja porabe psihofarmakov in 
njihovega vpliva tako na število samomorov, kot tudi na število prometnih nesreč (ga. 
Irgolič); 

- predlog, da se pri zagotavljanju celovite geriatrične obravnave krhkih in multimorbidnih 
bolnikov razmisli o ponovni uvedbi specializacije zdravnikov za področje geriatrije. (ga. 
Irgolič); 

- pri preskrbi z zdravili in medicinskimi pripomočki naj se čimprej posodobi obstoječa 
zakonodaja, kot je Zakon o lekarniški dejavnosti, ki je zastarel. (ga. Irgolič); 

- predlog, da se v dokument kot enega od ukrepov zapiše sprememba Zakona o zdravilih 
(v njem je med drugim treba jasno opredeliti pristojnosti med JAZMP in ZZZS, nekateri 
členi pa terjajo ponovno strokovno presojo) (ga. Irgolič); 

- pri kakovosti zdravstvene oskrbe je treba kot problem napisati ne samo prekomerno 
oglaševanje prehranskih dopolnil, ampak tudi drugih nestrokovnih metod zdravljenja 
(ga. Irgolič); 
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- opozorilo na tehnično napako: pri besedilu na strani 44, Aktivnost 8 (napačna vsebina 
besedila) (ga. Irgolič); 

- na več mestih bi lahko bolj eksplicitno vključili lekarne in lekarniške farmacevte, recimo 
v javne zdravstvene politike, v skrb za starostnike, v okrepitev primarnega zdravstva, v 
paliativo ipd. (asist. dr. Čufar); 

- pri kadrih je napaka pri ugotovitvi, da je farmacevtov toliko, kot v povprečju v državah 
EU; v resnici je, v primerjavi s povprečjem EU, število farmacevtov približno tako 
podhranjeno kot št. zdravnikov (asist. dr. Čufar); 

- predlog, da je v dokumentu govora tudi o odgovornosti bolnikov – jasno bi morali 
zabeležiti, da nadgradnja zdravstvenega sistema ni mogoča brez polne odgovornosti 
bolnikov (doc. dr. Poplas Susič); 

- manjka vsebinska razvojnost sistema tako na javnozdravstveni, primarni, bolnišnični, 
kot terciarni ravni (doc. dr. Poplas Susič); 

- pri optimizaciji zdravstvene oskrbe (točka 9.2) – ni jasno, po katerem sistemu je tu 
navedeno teh deset področij, nekatera med njimi so zelo specifična (pojasnilo ga. 
Pirnat: izpostavljena so tista področja, ki so posebej problematična in jih bo Ministrstvo 
s sistemskimi ukrepi posebej podpiralo in razvijalo; če člani ZS zaznajo, da manjka 
kakšno ključno področje, naj predlagajo (in utemeljijo) dopolnitev) torej bi morali pod 
točko 9.2 jasno zapisati, čemu je namenjena oz. zakaj so izpostavljena navedena 
področja (prof. dr. Žgajnar); 

- v dokumentu manjka racionalnost kot temeljna vrednota (kaj je minimalno, kar moraš 
narediti, da zagotoviš vse, kar bolnik rabi) (prof. dr. Košnik); 

- opozorilo na pazljivost pri trditvi, da plačevanje terciarne obravnave ne sodi pod 
obvezno zdravstveno zavarovanje (prof. dr. Košnik) (pojasnilo ga. Pirnat: mišljeno je 
bilo iskanje drugega vira financiranja terciarne dejavnosti v prihodnje); 

- zdravilstvo ne sodi v zdravstveno varstvo, zato naj se v dokumentu obravnava temu 
primerno (prof. dr. Košnik) (pojasnilo ga. Pirnat: sistem moramo spremeniti tako, da bo 
primerljiv s sistemi drugih evropskih držav); 

- predlog, da se vse prejete predloge in pripombe objavijo na spletni strani MZ (prof. dr. 
Ihan). 

 
Ministrica se je zahvalila za vse pohvale, predloge in pripombe in člane ZS pozvala k 
posredovanju pripomb v okviru javne razprave, ki jih lahko posredujejo vsak posebej ali kot ZS v 
celoti.  
 
Pojasnila je še, da v sami Resoluciji ni prostora za konkretne predloge. Ti bodo zapisani v 
akcijskem načrtu, kjer bodo za vsak segment Resolucije podrobno opredeljene konkretne 
rešitve, roki priprave in nosilci priprave posamezne sistemske zakonodaje. Poleg tega še 
nimamo končane analize zdravstvenega sistema, ki se sedaj intenzivno izvaja, zato je sedaj za 
zelo konkretne rešitve še prehitro. Resolucija je kroven dokument, na osnovi katerega pa bomo 
zelo kmalu začeli delati akcijski načrt, v katerem bodo prioritete za vsako leto posebej. 
 
Ga. Pirnat je pojasnila, da predlogi, podani v javni razpravi, ki bodo preveč konkretni, ne bodo 
vključeni v Resolucijo, temveč v dokumentu na nižjem nivoju – v strategiji oziroma akcijskem 
načrtu, če bodo seveda ustrezali rezultatom analiz, ki sedaj potekajo. Predlagatelji bodo o tem 
tudi obveščeni. 
 
 
Sprejet je bil SKLEP: 
 
Člani ZS so sprejeli sklep, da bodo pripombe, ki so bile podane na seji ZS, zapisane v zapisniku 
in na ta način posredovane Ministrstvu. Ostale pripombe naj člani ZS pošljejo po e-pošti na e-
naslov ZS (zdravstveni-svet.mz@gov.si). Pripombe, ki bodo do določenega roka prispele na 
navedeni e-naslov, bosta predsednik ZS in koordinatorka ZS zbrala, uredila po točkah in 
najkasneje do 18. 7. 2015 poslala v pregled članom ZS. Te pripombe bodo nato obravnavane 
na naslednji, 6/2015 seji ZS. 
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Ad 4 – Poro čilo o delu Komisije za ocenjevanje vlog 
 
Predsednik ZS je člane seznanil, da je v juniju 2015 potekala dopisna seja Komisije za 
ocenjevanje vlog, na kateri sta bili obravnavani dve vlogi. Pri eni vlogi je bil sprejet sklep, da so 
potrebne dodatne obrazložitve. Predlog sklepa pri drugi vlogi pa ni bil sprejet, saj člani Komisije 
niso bili soglasni. 
 
 
Sprejet je bil SKLEP: 
 
Člani ZS so se seznanili z delom Komisije za ocenjevanje vlog. 
 
 

Ad 5 – Razno 
 

1. Datum naslednje seje ZS 
 
Naslednja seja ZS bo prvo sredo v avgustu, to je 5. avgusta 2015, ob 15. uri. 
 
 

2. Delovanje Komisije za strokovna napredovanja 
 
Asist. dr. Čufar je postavila vprašanje glede delovanja Komisije za strokovna napredovanja. 
Prof. dr. Lukanović, član te Komisije, je pojasnil, da je Komisija do sedaj imela samo en 
sestanek. 
 
 
Sprejet je bil SKLEP: 
 
Člani ZS so soglašali, da ZS na Ministrstvo naslovi prošnjo za informacije o delovanju Komisije 
za strokovna napredovanja. Člani ZS podpirajo delovanje te Komisije.  
 
 
Druge razprave pod točko "Razno" ni bilo. 
 
 
5/2015 seja ZS z dne 1. 7. 2015 se je zaključila ob 17.05. 
 
 
 
Zapisala:                                                                                    
Anja Bračko                                                                           prof. dr. Franc Strle 
koordinatorka ZS                                                 PREDSEDNIK ZDRAVSTVENEGA SVETA 


